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§ 30 Dnr KFKS 2013-53-009 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSSU 2013-01-22 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudan 
 

KSL Remisskonferens 

Byggkravsutredningen den 5 februari 2013 

 

 

Anmälningar KSAU 2013-01-29 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2013-01-17 

Revisionsrapport nr 4/2012 – Granskning av internkontroll 

kopplat till räkenskaperna. 

 

Mailkonversation mellan Gunilla Grudevall-Sten och Carina 

Lindqvist ang snöröjning i Älta. 

 

Mail + tillägg till mail från Gunilla Ingmar ang JMs nya 

kontrakt i Skuruparken. 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKL. Metodseminarium den 7 mars – hur 

designa och utveckla social innovation tillsammans med 

civilsamhället. 

 

Inbjudan från SKL. Startkonferens den 21 mars om 

kommunalt – ideellt medskapande. 

 

Erbjudande från Länsstyrelsen om deltagande i utbildning av 

cannabisutbildare 

 

Tillväxtdagen 1 februari ”Den offentliga måltiden”. 

Arrangörer: Länsstyrelsen m fl 

 

Guldlänken 2013, tävling som premierar innovativ e-

förvaltningsutveckling. 
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Utbildning PwC. Intern kontroll för förtroendevalda.  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 12:50 Ändringar i LOU och kommunallagen  

Cirkulär 12:68 Skadeståndskrav på grund av arbetsskada  

Cirkulär 12:69 Redogörelse för preliminära riktlinjer för 

tjänstepension 

 

Cirkulär 12:71 Budgetförutsättningar för åren 2012-2016  

Cirkulär 12:72 Utfall i kostnads- och LSS-utjämningen 2013  

Cirkulär 12:73 Överenskommelser inom socialtjänst och viss 

hälso- och sjukvård 

 

Cirkulär 12:75 Utfall av 2011 års kommunala fastighetsavgift, 

prognos för 2012 

 

Cirkulär 12:76 Överenskommelse om bestämmelser för 

arbetstagare i utbildnings- och introduktionsanställning 

 

Cirkulär 13:1 Cirkulärhantering 2013 och cirkulärförteckning 

2012 

 

Cirkulär 13:2 Synpunkter på Socialstyrelsens föreskrifter om 

äldreboenden mm 

 

Cirkulär 13:3 Överenskommelse om ändring av 

försäkringsvillkor för AGS-KL, TFA-KL m fl 

 

Cirkulär 13:4 Nya begränsningar för lån inom 

intressegemenskap 

 

Erbjudande från KSL att teckna samverkansavtal avs 

gymnasiesärskolans nationella program. 

 

SKL om ungas etablering och kommunernas 

informationsansvar – två rapporter. 

 

Övrigt 
 

Protokoll från Föreningsrådet i Älta 121120  

Protokoll från Käppalaförbundet 121211  

Protokoll från Södertörns brandförsvarsförbund 121207  

Försvarsmakten om inrättande av fyra militärregioner.  

Försvarsmakten om inriktning för stöd till samhället  

Försvarsdepartementet om ansvarsfördelning av åtgärder för 

ny reglering av Mälaren 

 

 

- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2013/54-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delegationsbesluten till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2013-01-22 

Ärende Ansvarig 

Förteckning nr 4/2012 över 

överenskommelser i samband med 

fastighetsbildning m.m. samt avtal om 

upplåtelse och nyttjanderätt 

Markchefen David Högberg 

Förteckning nr 4/2012 över avtal om 

upplåtelse av nyttjanderätter och arrenden 

på kommunens mark 

Markchefen David Högberg 

Delegationsbeslut från 

exploateringsenheten, sep lista 

Exploateringschefen Ulf Crichton 

Delegationsbeslut från exploateringsenheten 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-01-29 

Ärende Ansvarig 

Delegationsbeslut om abonnemang för 

filmning och streaming av 

kommunfullmäktiges sammanträden 

Stadsjuristen Helena Meier 

Delegationsbeslut om tillförordnad 

ekonomidirektör 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

  

 

- - - -  
  

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

2012-12-17 §19 Ansökan och 

överenskommelse om 

fastighetsreglering 

Projekt 9309 Tollare Tollare 5:1 

2012-12-19 32 Avtal upphandling  9620 Stensö udde Älta 10:1 & 14:1-

14 
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§ 32 Dnr KFKS 2012/276-040 

Exploateringsbudget T3 – Beslut om ny budget för 19 

stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer exploateringsenhetens förslag 

till budget med undantag av Område W (projektnr 9319). 

 

Ärende 

Exploateringsverksamheten omfattar 150 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Nya projekt 

tillkommer när positivt planbesked har lämnats. I år väntas ca 15 projekt avslutas. Senaste 

budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 2 för år 2012. Sammantaget för 

projektportföljen föreslås en budgetändring så att nettokostnaden ökar med 75,7 mkr. 

Budgetförändringen berör främst tre projekt, nämligen Älgö, Område W (Lännersta 2) och 

Dalvägen- Gustavsviksvägen. Budgetförändringar på 300 tkr – 7 mkr föreslås i ytterligare 

16 projekt. Den totala förändringen i dessa 19 projekt är totalt -75 mkr. Utöver detta sker 

mindre justeringar i ett antal projekt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 14 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 18 januari 2013 

Bilaga 1-4 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 14 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att överlämna ärendet till 

kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), bifall till följande, 

utdelade förslag. 

 

”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer exploateringsenhetens 

förslag till budget med undantag av Område W (projektnr 9319). ” 
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Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), att projekt 

Kvarnholmsförbindelsen och projekt Österleden utgår. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Det finns många anledningar till allvarliga invändningar mot beslutet om 

exploateringsbudget. På samma sätt som gäller för övriga investeringar så medför sättet att 

ta beslut ett flertal gånger om året en svårighet att se en helhet i kommunens 

explaoteringsverksamhet, särskilt när det gäller de totala ekonomiska konsekvenserna. I 

samband med behandlingen av budgeten i kommunfullmäktige har Vänsterpartiet lagt 

alternativa och kompletterande förslag inom exploateringsverksamheten. Istället för att nu 

låta bli att medverka i beslutet så vill istället Vänsterpartiet peka på två särskilda projekt 

bland tidigare beslutade projekt som vi inte kan ställa oss bakom. Dels gäller det 

Österleden, ett projekt som skulle medföra allvarliga miljökonsekvenser för Nacka och 

Stockholmsregionen. Byggandet av ny a trafikleder löser inte trafikproblemen utan medför 

enbart att biltrafiken ökar och därmed också utsläpp och buller. Lösningen på 

trafikproblemen måste istället vara en kraftig utbyggnad av kollektivtrafiken. Det andra 

projektet är Kvarnholmsförbindelsen. Det är ett projekt som kommer att kosta Nacka 

mycket stora summor. Det bidrag som exploatörerna av Kvarnholmen bidrar med är 

dessutom ett trolleri med siffror för att föra Nackaborna bakom ljuset. Från början var 

beslutet att bidraget från exploateringen skulle betala en liten del av en ev 

Kvarnholmsförbindelse men också täcka kostnader för andra infrastrukturprojekt 

föranledda av exploateringen på Kvarnholmen. När nu hela bidraget går till bron ser den 

billigare ut men istället får kommunen stå för hela kostnaderna för andra (men inte lika 

synliga) projekt. Men ekonomin är enbart ett av Vänsterpartiet argument mot 

broförbindelsen. Utbyggnad av den skulle också innebära att biltrafiken öka och därmed 

motverkas klimat och miljömål. Dessutom kommer den att inkräkta på Ryssbergen, ett 

område som alla verkar vara överens om att det ska bli naturreservat.  

I de projekt som redovisas som medför att budgeten för exploateringsprojekten ökar med 

75 Mkr är flera projekt där kostnaderna skenar iväg. Det projekt som mest sticker i ögonen 

är Älgö. Förutom att det är ett horribelt sätt använda kommuninvånarnas medel till att 

subventionera vägutbyggnad med över 300000 kr per hushåll på Älgö så har nu, efter alla 

år, uppdagats ett räknefel i kalkylen: Momintäkter kan inte användas för att täcka 
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projektkostnader varvid nettot därmed försämras med 16 Mkr. Om varje hushåll i Fisksätra 

skulle få motsvarande subvention för något projekt så skulle där finnas över 1 miljard 

kronor att spendera på infrastrukturprojekt. Alla inser det orimliga i detta och därmed 

också i projektet på Älgö. Besluten är dock tagna för många år sedan varför vi i dag i 

kommunstyrelsen i praktiken inte kan göra något annat än godkänna att ramen ökas.” 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

Bilaga 1 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”I förslaget till exploateringsbudget ingår ett nytt projekt, Morningside Marina (9535), med 

ett beräknat underskott på 1,0 mkr. Från Folkpartiets sida anser vi att projektet borde 

avbrytas omgående redan av ekonomiska skäl. När kommunstyrelsen senare kommer att 

behandla frågan om detaljprogram och ramavtal för Morningside Marina kommer vi att 

yrka på att planarbetet avbryts.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande. 

 

”Två stora projekt som ännu inte påbörjats men som kommer att få stora konsekvenser för 

kommunen om de genomförs är Kvarnholmsbron och Österleden. Dessa projekt tillhör ett 

infrastrukturtänk från förra seklet och motverkar aktivt utvecklingen mot ett ekologiskt, 

ekonomiskt och socialt hållbart samhälle, både lokalt och globalt. Jag anser det dessutom 

inte ansvarsfullt att besluta om mer pengar till Kvarnholmsförbindelsen då det efter 

Miljödomstolens upphävande av Kommunfullmäktiges beslut finns stora osäkerheter kring 

Kvarnholmsbrons vara eller icke vara.  

Kostnaderna i exploateringsbudgeten grundar sig på Alliansens budget och hade varit lägre 

om Miljöpartiets förslag till budget hade röstats igenom. Älgö är ett sorligt exempel på ett 

misskött exploateringsprojekt vars hantering Miljöpartiet har motsatt sig under många år. 

Nu börjar projektet gå mot sitt slut men överraskningarnas tid är ej förbi. Man 

konstaterade nyligen att någon räknat fel på momsen vilket ytterligare fördyrar Älgö 

exploateringen med ett antal miljoner. 

Eftersom kommunens sammanlagda exploateringar konstant tenderar att överskrida 

budget, borde man budgetera med ett generellt ”overheadpåslag” grundat på tidigare års 

erfarenheter. På så sätt kommer alla exploateringar att rymmas inom den av 

kommunfullmäktige beslutade budgetramen. Det är bättre för demokratiprocessen om alla 

politiker som är med och fattar beslut får en mer överensstämmande bild av 

exploateringsbeslutens ekonomi.” 

- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2011/251-041 

Nytt investeringsbeslut i pågående ombyggnad av 

Stavsborgsskolan  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja tillkommande investeringsmedel 

om 9,5 miljoner kronor för att genomföra följande investeringsprojekt vilket innebär att 

ramen för projektet ändras till 14,5 miljoner kronor. 

 

Förändring av tidigare beslutade projekt, tabell 1 

 

Byggenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Beslutad 

Netto 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 
  Stavsborgsskolan F-3 

 
-5 000 

 
-9 500 -9 500 -14 500 

  

         Totalt byggenheten             -9 500 
 

  
  

Ärende 

Hösten 2011 beslutades inom verksamhetsområdet förskola, fritid & skola, FFS, att 

verksamheten vid Strandparksskolan skulle flytta in i Stavsborgsskolan. Detta förutsatte att 

det som hade varit fritidsgård byggdes om för undervisning i förskoleklass och årskurs 1-3. 

Investeringen beräknades till 5 mnkr. Ombyggnadsarbetet forcerades för att lokalerna 

skulle kunna tas i bruk till höstterminen 2013. Det behövs nu ett tillkommande 

investeringsbeslut på 9,5 mnkr, till totalt 14,5 mnkr. Anledningen till de ökade kostnaderna 

inom projektet kan sammanfattas till 

 

1) ombyggnadsytan ökade från ca 380 kvm till ca 750 kvm. 
2) åtgärderna på gården (skol- eller lekgård)var inte med från starten. 
3) forcering av byggnadsarbetena under sommaren. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 15 

Byggenhetens tjänsteskrivelse den 7 januari 2013 

Bilaga Investeringskalkyl Stavsborgsskolan 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 15 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja tillkommande investeringsmedel 

om 9,5 miljoner kronor för att genomföra följande investeringsprojekt vilket innebär att 

ramen för projektet ändras till 14,5 miljoner kronor. 

Förändring av tidigare beslutade projekt, tabell 1 

Byggenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Beslutad 

Netto 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 
  Stavsborgsskolan F-3 

 
-5 000 

 
-9 500 -9 500 -14 500 

  

         Totalt byggenheten             -9 500 
 

  
 Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott konstaterade därutöver för egen del att 

förslaget inte överensstämmer med den beslutsordning som gäller för 

fastighetsinvesteringar i och med att huvuddelen av investeringarna redan är genomförda. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande.  

 

”När det gäller ombyggnaden av Stavsborgsskolan ser vi åter en häpnadsväckande brist på 

planering och ett nytt prov på grov nonchalans.  

Ombyggnadsprojektet fick vid start ett anslag på totalt 5 miljoner kronor. Vid 

sammanträdet presenterades ett äskande på ytterligare 9,5 miljoner kronor.  

Skälen för denna mycket kraftiga ökning av de totala utgifterna till 14,5 miljoner kronor 

angavs vara: en utökad ombyggnadsyta, åtgärder på skolgården som inte planerats från 

början samt forcering av byggnadsarbetena under sommaren. Man kan konstatera att dessa 

tre faktorer med lätthet hade kunnat tas med i den ursprungliga planeringen och 

kostnadsberäkningen för ombyggnaden.  

Som om detta inte vore nog hade vid ärendets behandling i KSSU de äskade nya medlen 

redan tagits i anspråk, så när som på 2,5 miljoner kronor, som avser gårdsarbeten! 7 

miljoner hade redan förbrukats av ännu icke beviljade medel. Det konstateras 

avslutningsvis i tjänsteskrivelsen att projektet idag befinner sig i slutfasen. Detta under 

rubriken ”konsekvensen om projektet inte kan genomföras.” 
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Mats Gerdau (M) lät för Alliansmajoriteten anteckna följande. 

 

”För oss är det mycket viktigt med ordning och reda i den kommunala ekonomin. Det är 

inte acceptabelt att fastighetsrenoveringar blir tre gånger dyrare än avsett. Sedan detta 

projekt startade har vi vidtagit en rad åtgärder för att minska risken för att kommande 

investeringsprojekt överskrider budget. Vi har bl a inrättat ett stadsutvecklingsutskott för 

att ta ett fastare grepp om fastighetsprocessen och särskilda startbeslut ska fattas innan 

investeringsmedel får tas i anspråk.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Återigen tvingas vi fatta beslut om en investering där beslutet redan är fattat av ”någon 

annan” på delegation. Dessutom är beslutet redan verkställt och pengarna redan 

förbrukade! Alla oavsett partifärg är överens om att detta ”inte är bra”. Vi har under många 

år haft alldeles för mycket av bristande planering, bristande framförhållning, bristande 

beslutshantering etc. vilket vi vid upprepade tillfällen påtalat. Nu äntligen är det en ny 

ordning som ska gälla, med startbeslut från politiken INNAN man startar ett projekt. 

Förhoppningsvis blir det även bättre projektstyrning och vi hoppas att det här är sista 

gången liknande pinsamheter uppstår.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Ett ärende med krav på kraftigt ökad budget utöver redan beslutad. I praktiken är medlen 

redan tagna i anspråk och bygget genomfört vilket gör att vi som politiker ställs i en 

utpressningssituation. Revisionskritiken verkar ännu inte ha avsatt några nämnvärda spår i 

kommunen och kulturen. Ett stort ansvar faller på majoriteten att förändra attityden om 

man så vill. Om inte, sker dessa övertramp med politikens goda minne.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Detta är ytterligare ett av alla de ärenden där beslut om investering tas efter det att 

kostnaderna redan är upparbetade. Ett arbete pågår för att liknande fall inte ska upprepas 

framöver, men det återstår än så länge att bevisa att det är tillräckligt. Vi förtroendevalda 

försätts i knipa när ett sådant här ärende kommer upp till beslut, det är i praktiken en ren 

utpressningssituation. Det går helt enkelt inte att säga nej. Låt oss nu hoppas att detta är 

sista gången det upprepas, ansvaret för att det ändå har hänt så många gånger under senare 

år kan enbart lastas den moderatledda majoriteten i Nacka som präglar 

organisationskulturen.” 

 

- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2013/7-253 

Försäljning av fastigheterna Älta 10:31 och Älta 10:41, 

projekt 9624 Ältabergs verksamhetsområde, DP 480 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 

köpekontrakt, som innebär att tre delområden av fastigheten Nacka Älta 10:1 avstyckas och 

säljs av Nacka kommun till:  

 

Thuresson Estate AB för 3 976 700kr  

Älta Fastigheter AB för 1 089 400kr 

 

Ärende 

 Fastigheterna ligger inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480.  

 Köpeskillingen är i avtalet satt till 1 300kr/kvm. 

 Tillträdesdagen är den 1 mars 2013. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 16 

Exploateringsenhetens och markenhetens tjänsteskrivelse den 8 januari 2013 

Bilaga 1  Köpekontrakt Thuresson Estate AB med bilagor till köpekontrakt 

Bilaga 2 Älta Fastigheter AB med bilagor till köpekontrakt 

Bilaga 3 Detaljplanekarta   

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 16 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 

köpekontrakt, som innebär att tre delområden av fastigheten Nacka Älta 10:1 avstyckas och 

säljs av Nacka kommun till:  

 

Thuresson Estate AB för 3 976 700kr  

Älta Fastigheter AB för 1 089 400kr 
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Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Rolf Wasteson (V) yrkade avslag på försäljning och att fastigheterna istället upplåtes med 

tomträtt. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet motsätter sig att kommunen säljer ut mark. Särskilt olämpligt är det i ett 

verksamhetsområde där förutsättningarna för markanvändningen kan komma att se helt 

annorlunda ut på lång sikt. Genom att sälja marken avhänder sig kommunen rådigheten 

över marken.” 

 

- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2012/644-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 

Velamsund 1:302 – Velamsundsvägen 24 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Velamsund 

1:302 

 till 28 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 april 2014 och under kommande 10-årsperiod. 

 

Ärende 

Omregleringstidpunkt den 1 april 2014 

Nuvarande avgäld är 28 000 kr/år  

Ny avgäld föreslås bli 28 000 kr/år  

För att hinna träffa överenskommelse om den nya avgälden, senast ett år före om-

regleringstidpunkten, måste beslut fattas av kommunfullmäktige senast den 4 mars 2013. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 17 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 20 december 2012 

Bilaga 1 Karta 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 17 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Velamsund 

1:302 

 till 28 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 april 2014 och under kommande 10-årsperiod. 

 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott gav markenheten i uppdrag att utreda frågan 

om friköpsprogrammet även kan omfatta denna och andra bostadsfastigheter i Velamsunds 

naturreservat. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vid ärendets behandling i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott väckte majoriteten 

frågan om att erbjuda tomrättsmarken till försäljning. Vänsterpartiet har varit emot att ett 

sådant generellt beslut har tagits. I det här fallet är det särskilt olämpligt när dessutom 

fastigheten är belägen i ett naturreservat. Så länge fastigheten upplåts med tomträtt kan 

villkor för dess nyttjande avtalas men säls fastigheten så kommer kommunen att sakna 

sådan möjligheter.” 

 

Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 

 

”Socialdemokraterna vill påtala vikten av att kommunens fastigheter inom naturreservaten 

kvarstår i kommunens ägo.” 

 

- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2013/6-254 

Fastighetsreglering berörande Sicklaön 14:1 och 

Sicklaön 395:2 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse, som 

innebär att del av kommunens fastighet Sicklaön 14:1 överförs till McDonald´s AB:s 

fastighet Sicklaön 395:2 för 880 000 kr samt på övriga villkor som framgår av till 

tjänsteskrivelsen bifogad föreslagen överenskommelse. 

 

Ärendet 

Rubricerad fastighetsdel är belägen inom lagakraftvunnen detaljplan vid Värmdöleden (se 

bifogad karta). Detaljplanen syftar till att möjligöra en utökning av parkeringsyta för 

Sicklaön 395:2.  

 

Det markområde som avses tillföras McDonald´s är ca 550 kvm. Markenheten respektive 

McDonald´s har av två utomstående värderingsmän bedömt markområdet till 400 000 

respektive 990 000 kr. Under förhandlingarna med McDonald´s har man utgått från dessa 

två utlåtanden och kommit fram till ett pris på 880 000 kr.  

Förrättningskostnaderna betalas av McDonald`s AB.  

Med anledning av ovanståendeföreslår kommunstyrelsen att kommunfullmäktige ingår 

föreslagen överenskommelse.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 18 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 8 januari 2013 

Överenskommelse  

Karta 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 18 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
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Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse, som 

innebär att del av kommunens fastighet Sicklaön 14:1 överförs till McDonald´s AB:s 

fastighet Sicklaön 395:2 för 880 000 kr samt på övriga villkor som framgår av till 

tjänsteskrivelsen bifogad föreslagen överenskommelse. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2013/63-860 

Uppföljning av den kulturpolitiska programförklaringen 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Kommunfullmäktige har antagit en kulturpolitisk programförklaring. Avsikten med pro-

gramförklaringen är att den ska bidra till att ett kulturellt perspektiv läggs på samtliga 

verksamheter i kommunen. Nämnderna ska fastställa tillämpningen av den kulturpolitiska 

programförklaringen inom respektive nämnds ansvarsområde. Kulturnämnden har ålagts 

ett särskilt ansvar för att bevaka att den av kommunfullmäktige antagna kulturpolitiska pro-

gramförklaringens intentioner uppfylls. Nämnden anser att detta är en viktig fråga. Nämn-

den har beslutat att programmet ska genomsyra arbetet i nämnderna och det är angeläget 

att alla nämnder deltar i arbetet och redovisar hur man följer programförklaringen. 

 

Kulturnämnden anser att uppföljningen av den kulturpolitiska programförklaringen visar 

på flera goda exempel på hur kommunens nämnder införlivar och tillämpar programförkla-

ringen inom ramen för sina respektive ansvarsområden. Nämnden anser att det kan behö-

vas informationsinsatser för att nämnderna aktivt ska arbeta med att införliva och tillämpa 

den kulturpolitiska programförklaringen inom ramen för sina verksamheter. 

 

Samtliga nämnder har inkommit med redovisningar för hur programförklaringens innehåll 

hanteras inom respektive nämnds verksamhet.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 5 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 17 januari 2013. 

Bilaga: Kulturpolitisk programförklaring för Nacka kommun 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 5 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera informationen till protokollet. 
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Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Tobias Nässén (M), bifall till arbetsutskottets 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2013/51-045 

Certifikatupplåning via eget program 

Beslut 

A. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. I reglementet för medelsförvaltning görs följande tillägg under rubriken ”Upplåning 
får ske hos följande kreditinstitut”: 
Certifikatupplåning via eget program 
 

2. Nacka kommun ska starta ett certifikatprogram med en låneram på 1 miljard svenska 

kronor.  

 

B. 

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut om certifikatupplåning genom eget 

program enligt punkten A, bemyndigar kommunstyrelsen endera av ekonomidirektören 

och budgetcontrollern att starta certifikatprogrammet och därefter löpande nyttja 

programmet vid de tillfällen det är mer kostnadseffektivt än traditionell bankfinansiering. 

Redovisning av hur programmet har använts ska ske vid tertialbokslut och helårsbokslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att ge stadsdirektören i uppdrag att utreda 

konsekvenserna av och återkomma med förslag om eget obligationsprogram. 

 

Ärende 

Företagscertifikat är ett kort lån och fungerar som ett nollkupongspapper. Man lånar till ett 

lägre belopp och betalar på förfallodagen tillbaka med ett högre belopp. Programmet ger 

möjlighet att emittera (sälja) företagscertifikat upp till ett visst förutbestämt rambelopp.  

Det nu föreslagna certifikatprogrammet har till syfte att diversifiera låneportföljen genom 

att ge tillgång till fler lånealternativ. Målsättningen är att programmet som uppgår till 1 

miljard kronor totalt successivt ska ersätta delar av de befintliga lånen, men även användas 

som alternativ vid framtida lånebehov i de fall det är mer kostnadseffektivt. Att få tillgång 

till certifikat som lånealternativ kommer initialt innebära vissa startkostnader och en ökad 

administrativ börda för kommunen, vilket med marginal uppvägs av en sänkning av kom-

munens lånekostnader enligt de beräkningar som har gjorts. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 10 

Ekonomienhetens tjänsteskrivelse den 21 januari 2013 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 10 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

A. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. I reglementet för medelsförvaltning görs följande tillägg under rubriken ”Upplåning 
får ske hos följande kreditinstitut”: 
Certifikatupplåning via eget program 
 

2. Nacka kommun ska starta ett certifikatprogram med en låneram på 1 miljard 

svenska kronor.  

 

B. 

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut om certifikatupplåning genom eget 

program enligt punkten A, bemyndigar kommunstyrelsen endera av ekonomidirektören 

och budgetcontrollern att starta certifikatprogrammet och därefter löpande nyttja 

programmet vid de tillfällen det är mer kostnadseffektivt än traditionell bankfinansiering. 

Redovisning av hur programmet har använts ska ske vid tertialbokslut och helårsbokslut. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag med följande tillägg. 

 

”Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att utreda konsekvenserna av och 

återkomma med förslag om eget obligationsprogram.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

Jag är glad över att mitt förslag till kommunstyrelsen från den 27 mars 2012 angående 

kommunens kapitaltjänstkostnader nu fått gehör efter att ha utretts av ekonomienheten. 

Kommunens låneportfölj har under de senaste åren vuxit sig för stor för att på ett hållbart  
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sätt hanteras enbart med vanliga banklån. Det känns också bra att den styrande majoriteten 

vid dagens sammanträde också ville ge stadsdirektören i uppdrag att utreda möjligheterna 

att emittera egna obligationer som komplement till den korta certifikatsupplåningen, allt i 

enlighet med min tidigare protokollsanteckning. 

 

- - - - - 
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§ 39 KFKS 2012/412-639 

Policy för avgifter i skolan 
Motion den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson och Lars Örback (V) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd med 

hänvisning till att förslagen i motionen är genomförda i de delar som faller inom utbild-

ningsnämndens ansvarsområde.  

 

Ärende 

I en motion föreslår Rolf Wasteson och Lars Örback att en tydlig policy avseende avgifter i 

skolan, som utgår från den nya skollagen, fastställs, att alla skolor som är verksamma i 

Nacka ska ha policyn på sin hemsida och den ska också efterlevas och följas upp samt att 

Nacka har en tydlig definition vad som är en obetydlig avgift. 

Utbildningsnämnden har beslutat att följa Skolinspektionens tolkning av skollagens be-

stämmelser om avgifter. Beslut omfattar även motionärernas förslag om ”en tydlig defini-

tion vad som är en obetydlig avgift”. De kommunala skolornas hantering av avgifter följs 

upp av kultur- och utbildningsenheten.  

Skolinspektionens tolkning av bestämmelserna om avgifter är utlagd på kommunens hem-

sida. De enskilda skolorna ansvarar själva för sina hemsidor. 

Det är Skolinspektionen som ansvarar för tillsynen av de enskilda skolorna vilket bland 

annat omfattar hanteringen av avgifter. Utbildningsnämnden kan inte fatta beslut som 

gäller för de enskilda skolorna. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 13 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2012 

Utbildningsnämnden den 12 december 2012 § 66 

Motionen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 13 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 

lämna motionen utan åtgärd med hänvisning till att förslagen i motionen är genomförda i 

de delar som faller inom utbildningsnämndens ansvarsområde.  
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Beslut i utbildningsnämnden den 12 december 2012 § 66 

Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd med 

hänvisning till att förslagen i motionen är genomförda i de delar som faller inom utbild-

ningsnämndens ansvarsområde.  

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Sidney 

Holm (MP), bifall till motionen. 

 

Linda Norberg (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Linda 

Norbergs yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Motionen uttrycker klart vad Vänsterpartiets åsikt i frågan. Vi är inte överens med svaret 

på motionen om att allt är glasklart i och med Skolinspektionens beslut och anvisningar 

och Utbildningsnämndens (UN) beslut. UN uppmanar i beslutet till restriktivitet, något 

som inte framgår av skrivningarna på kommunens hemsida. Sammantaget så behövs alltså 

en lokal policy uttalas. I grunden avvisar Vänsterpartiet alla avgifter i skolan, men även om 

beslutet är ett annat så måste ändå tillämpningen vara likformig i alla skolor och grunden 

för det en uttalad policy, något som alltså saknas nu.” 

 

Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna mot beslutet. 

 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 

 

“Socialdemokraterna är av uppfattningen att tydlig policy gällande avgifter i skolorna är en 

förutsättning för en marknad där konkurrens på lika villkor kan tillämpas, vilket kan höja 

kvalitén i skolorna i kommunen. Motviljan att ens fastställa en policy ter sig märkligt för 
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oss, då även entreprenörer och bolag verksamma inom skolområdet skulle få tydligare stöd 

i sitt arbete.” 

 

- - - - - 
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§ 40 KFKS 2012/175-469 mfl 

 

KFKS 2012/175-469 

KFKS 2012/176-622 

KFKS 2012/173-622 

KFKS 2012/172-629 

 

Motioner om mat i de kommunala köken 
Motion Livsmedelspolicy den 12 mars 2012 av Sidney Holm och Brita Ström (MP) 

Motion Hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 

Brita Ström och Magnus Söderström (MP) 

Motion Strategi för minskat svinn i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 

Brita Ström, Per Chrisander (MP) 

Motion Kompetensutveckling för måltidspersonal den 12 mars 2012 av Sidney Holm, Brita Ström 

och Per Chrisander (MP) 

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå förslagen i 

motionen Livsmedelspolicy av Sidney Holm och Brita Ström (MP).  

 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att arbete pågår för att än 

bättre verka för hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken och anser 

därmed motionen Hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken av Sidney Holm, 

Brita Ström och Magnus Söderström (MP) färdigbehandlad och besvarad. 

 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att det pågår arbete för 

att minska matsvinnet i de kommunala köken och anser därmed motionen Strategi 

för minskat svinn i de kommunala köken av Sidney Holm, Brita Ström, Per Chrisander 

(MP) färdigbehandlad och besvarad. 

 

4. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att informations- och 

utbildningsinsatser för personal i de kommunala köken är angelägen och att arbete 

avses påbörjas under 2013 för att identifiera behoven i verksamheterna. Därmed 

anses motionen Kompetensutveckling för måltidspersonal av Sidney Holm, Brita Ström 

och Per Chrisander (MP) färdigbehandlad. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige med detta anser motionerna 

färdigbehandlade.  
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Ärende 

Arbete kring frågan om matsvinn samt hälsosam och näringsrik mat pågår varför det inte 

har bedömts angeläget med en livsmedelspolicy och en strategi för hantering av matsvinn 

eller att utreda om hälsosam och klimatanpassad mat. Arbete sker bland annat genom 

kommunens ambition om att verka för att 50 % av alla inköpta varor ska vara 

klimatanpassade år 2014 samt genom upphandling av livsmedel. I det sistnämnda 

omfattande arbetet har en referensgrupp tillsats för att inhämta erfarenheter och kunskap 

från de kommunala köken. Genom detta arbete sker erfarenhetsutbyte och ökad kunskap 

på området samt vad som behöver förbättras. Behov av informations- och 

utbildningsinsatser med mera kan också identifieras i samband med det tänkta stöd som 

Fritid, Förskola, Skola (FFS) har för avsikt att ge i samband med att flertalet av 

skolorna/förskolorna övergår till att ha lokala tillagningskök under 2013. Att i princip alla 

kommunala kök har tillagning på plats är också en avgörande faktor i sig för att bland annat 

minska matsvinnet. Även arbetet med avfallsplanen bör i förlängningen resultera i konkreta 

aktiviteter rörande matsvinnet. 

 

För att än bättre kunna matcha de ökade kraven på kvalité med mera vad gäller måltider 

inom kommunala köken är bedömningen att det är angeläget med informations- och 

utbildningsinsatser för berörd personal. Upplägg och innehåll av en sådan insats får 

utformas utifrån de identifierade behoven som finns i verksamheterna. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 14 

Stadsledningskontoretas tjänsteskrivelse den 9 januari 2013 

Motion Livsmedelspolicy den 12 mars 2012 av Sidney Holm och Brita Ström (MP) 

Motion Hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 

Brita Ström och Magnus Söderström (MP) 

Motion Strategi för minskat svinn i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 

Brita Ström, Per Chrisander (MP) 

Motion Kompetensutveckling för måltidspersonal den 12 mars 2012 av Sidney Holm, Brita Ström 

och Per Chrisander (MP) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå förslagen i 

motionen Livsmedelspolicy av Sidney Holm och Brita Ström (MP).  

 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att arbete pågår för att än 

bättre verka för hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken och lämnar 
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därmed motionen Hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken av Sidney Holm, 

Brita Ström och Magnus Söderström (MP) utan vidare åtgärd. 

 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att det pågår arbete för 

att minska matsvinnet i de kommunala köken och lämnar därmed motionen Strategi 

för minskat svinn i de kommunala köken av Sidney Holm, Brita Ström, Per Chrisander 

(MP) utan vidare åtgärd. 

 

4. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att informations- och 

utbildningsinsatser för personal i de kommunala köken är angelägen och att arbete 

avses påbörjas under 2013 för att identifiera behoven i verksamheterna. Därmed 

anses motionen Kompetensutveckling för måltidspersonal av Sidney Holm, Brita Ström 

och Per Chrisander (MP) färdigbehandlad. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige med detta anser motionerna 

färdigbehandlade. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag gällande punkterna 1 och 4 och 

yrkade att motionerna gällande punkterna 2 och 3 anses färdigbehandlade och besvarade. 

 

Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Rolf 

Wasteson (V), bifall till motionerna. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna mot beslutet. 

 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
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Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

”De frågor i motionerna som berör livsmedelshanteringens klimatpåverkan kommer att 

beröras i samband med det förestående arbetet med att ta fram den klimatplan för Nacka 

kommun som kommunfullmäktige beslutat om i november 2012.” 

 

Jan-Eric Jansson (KD) och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet lyfter i sin motion fram en viktig fråga, att minska mängden kastad mat. Men 

deras konkreta förslag är mindre lyckat. 

Kristdemokraterna vill ta fasta på att det redan finns ett visst engagemang för detta ute i 

verksamheterna. Vi vill stimulera och stärka detta engagemang. Ett exempel på hur det 

skulle kunna ske är att kommunen anordnar en tävling i att ytterligare minska matsvinnet. 

Det skulle uppmuntra dem som redan är igång och stimulera andra att starta. Man tar 

tillvara den egna drivkraften.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Matfrågor är högaktuellt just nu. Både i skolor och i samhället i övrigt. Tack till 

miljöpartiets motioner i ämnet. Att laga maten så nära källan som möjligt är en viktig 

utgångspunkt liksom att alla skolor får stöd, utbildning och resurser för att klara uppgiften. 

Nackalistan stödjer motionerna och ser intentionerna i dem som en försäkring om att ingen 

skola eller barn lämnas utanför. Det pågår ett lovande utbildningsarbete inom kommunen 

som ytterligare kommer att förbättra läget men motionerna syftar.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande. 

 

”Alliansen i kommunstyrelsen väljer att avslå motionen ”Livsmedelpolicy”. Gällande de tre 

övriga motionerna anser man att arbete redan pågår med att genomföra de åtgärder 

motionerna förespråkar, eller snart kommer att påbörjas. 

 

Mycket bra arbete pågår enligt tjänsteskrivelsen ute i verksamheterna och det skulle mycket 

väl kunna resultera i någonting bra även utan styrning från oss politiker. Men varför bara 

delegera bort så pass viktiga beslut och bara hoppas på det bästa? Alla partier verkar vara 

relativt överens om att intentionerna i motionerna är bra men inte om hur vi ska nå 

resultat. 

 

Alliansen tror inte att strategi- eller policydokument är en lösning för att öka kunskapen 

och medvetenheten i de frågeställningar som berörs av motionerna. Man anser istället att 

ansvaret bör delegeras till att ligga ute i verksamheterna, och dessutom på frivillig basis. 

Men utan ett ledningsbeslut om vad som förväntas, är det svårt för verksamhetscheferna 
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att veta hur de ska agera. Vi anser tvärtemot Alliansen att en förutsättning för ett bra 

verksamhetsresultat är klara och tydliga signaler från oss politiker om vad vi har för mål 

och hur vi vill uppnå dessa.” 

 

Khashayar Farmanbar instämde för Socialdemokraterna i Miljöpartiets 

protokollsanteckning. 

 

- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2012/432-059 

Offentlighetsprincipen och meddelarfrihet i 

skattefinansierad verksamhet 
Motion den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att förslagen i motionen inte 

föranleder några åtgärder.  

 

Ärende 

I motionen föreslår Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) att de privatanställda som 

arbetar i kommunens skattefinansierade verksamhet ska omfattas av meddelarfrihet på 

motsvarande sätt som i kommunens egna verksamheter. Dessutom föreslår motionärerna 

att allmänheten får insyn, motsvarande offentlighetsprincipen, i de verksamheter som 

upphandlas eller omfattas av kundvalssystemet. Kommunfullmäktige har sedan tidigare 

beslutat att avslå en motion med förslaget att se över offentlighetsprincipen och 

meddelarfrihet i skattefinansierad verksamhet, som inkom från Socialdemokraterna år 

2007. Inget har tillkommit efter kommunfullmäktiges beslut om avslag som gör att 

bedömningen av denna motion skulle bli annorlunda. Kommunen har redan sträckt sig så 

långt det går i gällande auktorisationsvillkor för kundvalssystemet för att stärka 

medborgarnas och privatanställdas rättigheter med nuvarande nationell lagstiftning. Det 

skulle vara ett konstitutionellt fel utav kommunen att gå längre på eget initiativ än vad 

dagens grundlagsstiftning medger kring offentlighet och meddelarskydd för privatanställda i 

skattefinansierad verksamhet.  

 

Det pågår en statsutredning för att se över frågan om stärkt meddelarskydd för 

privatanställda i offentligt finansierad verksamhet. Resultatet av den översynen kan leda till 

lagförslagsförändring. Uppdraget ska redovisas senast den 30 september 2013 och Nacka 

kommun kommer självklart att bevaka resultatet av utredningen och förslag till eventuella 

lagförändringar.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 15 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 november 2012 

Motionen ”Offentlighetsprincip och meddelarfrihet i skattefinansierad verksamhet”; Rolf Wasteson 

och Agneta Johansson (V). 

Tjänsteskrivelse ”Meddelarfrihet, offentlighet och service hos privata anordnare”, dnr KFKS 

2007/326, daterat 2009-02-19. 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 15 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att förslagen i motionen inte 

föranleder några åtgärder.  

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S) och Sidney Holm (MP), 

bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

arbetsutskottets förslag. 

 

Reservationer 

Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraterna mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Motionen uttrycker klart vad Vänsterpartiets åsikt i frågan. Vi är inte överens med svaret 

på motionen. Det är absolut möjligt, och lämpligt, att kommunen går längre i krav på 

privata anordnare än vad man skriver är möjligt. Detta framgår ti ex av Riksrevisionens 

rapport om ”Statens styrning av kvalitet i privat äldreomsorg” och i riksdagens 

kommittédirektiv avseende meddelarskydd för privatanställda i offentligt finansierad 

verksamhet.” 

 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 

 

”Offentlighetsprincipen anses av de flesta som en ovärderlig del av den svenska 

demokratin. Meddelarfrihet är en annan viktig komponent i den svenska demokratin och 

en förutsättning för att den offentliga verksamheten ska kunna granskas. Sedan länge har 

en allt större del av den offentligt finansierade verksamheten kommit att bredrivas i privat 

regi. Under senare tid har frågan om vinster i välfärden och bristande insyn kommit att 
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debatteras mycket. När skattefinansierade verksamheter övergår i privat regi förlorar de 

anställda sin meddelarfrihet och möjligheten till insyn och kontroll försämras. I den privat 

drivna verksamheten gäller varken offentlighetsprincip eller meddelarfrihet.  

Meddelarfriheten är också en del av de anställdas arbetsmiljö.  

Vi tycker att offentlighetsprincipen och meddelarfriheten är mycket viktiga och instämmer 

med Vänsterpartiets yrkanden i motionen. Det är beklagligt att inte alliansmajoriteten 

kunde tillmötesgå detta.” 

  

- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 20102/391-214 

Medgivande om upphävande av viss del av detaljplan för 

fastigheten Bo 1:51 med flera, område Y och Z 
Delar av Boo och Lännersta, Boovägen, Kaptensvägen, Kaptensstigen m.fl. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att, i enlighet med 13 kap 17 § andra 

stycket plan och bygglagen, medge att detaljplanen för fastigheten Bo 1:51 med flera, 

område Y och Z; delar av Boo och Lännersta, Boovägen, Kaptensvägen, Kaptensstigen 

med flera, upphävs ifråga om fastigheterna Bo 1:6 och Lännersta 1:150 samt naturmarken 

mellan dessa fastigheter (del av Bo 1:608) i det fall Mark- och miljödomstolen skulle finna 

att hela detaljplanen inte kan fastställas. 

 

Ärende 

Regeringen upphävde genom beslut den 17 juni 2009 kommunfullmäktiges beslut den 11 

december 2006 att anta detaljplan för område Y och Z. Som skäl angavs bl.a. att 

kommunen inte tillräckligt hade utrett möjligheterna att anordna körbar väg till fastigheten 

Lännersta 1:150. I ett förnyat planarbete har kommunen utrett vägfrågan igen, även denna 

gång utan att komma fram till att det skulle vara skäligt att anordna den efterfrågade 

tillfartsvägen. Kommunfullmäktige antog detaljplanen på nytt den 28 mars 2011. Beslutet 

har överklagats av ägare till fastigheten Lännersta 1:150. Sedan länsstyrelsen avslagit 

överklagandet ligger ärendet nu i mark- och miljödomstolen och kommunen ska yttra sig 

senast den 1 april 2013. Kommunens ombud har sammanställt ett yttrande där kommunen 

vidhåller att överklagandet ska avslås. Grunden för bestridande är att de fördelar som kan 

uppnås genom detaljplanen överväger de olägenheter som åberopats av klagandena. Vid en 

avvägning mellan enskilda och allmänna intressen väger alltså de allmänna intressena över. 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 februari 2013 

Bilaga 1 Överklagandehandlingar 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med exploateringsenhetens och planenhetens 

förslag. 

 

 - - - - - 
  



 38 (69) 
 11 februari 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 43 Dnr KFKS 2012/660-214 

Startpromemoria för Tvärbanan, stadsbyggnadsprojekt 

9227 för Sicklaön 40:12 m.fl.  

Beslut 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att lämna förslag till 

stadsutvecklingsutskottet på hur förhandlingarna med landstinget/SL och andra 

intressenter ska föras om ekonomi, kostnadsfördelning etc. 

 

Ärende  

Ett nytt stadsbyggnadsprojekt för Tvärbanan har initierats efter att landstingets 

trafiknämnd 2012-10-16 beslutade att en förlängning av Tvärbanan till Nacka ska utredas. 

Ett samarbete mellan SL och Nacka kommun har inletts för att tillsammans verka för ett 

snabbt genomförandebeslut. För detta ändamål krävs ett beslut från Nacka kommun om 

att ta fram förslag till en ny detaljplan. 

Syftet med stadsbyggnadsprojektet är att möjliggöra en förlängning av Tvärbanan på drygt 

675 m, från dagens ändhållplats Sickla Udde i Hammarby Sjöstad till Saltsjöbanans Sickla 

station i Nacka. Tvärbanan ska tillföra nya attraktiva resealternativ i kollektivtrafiken, 

avlasta Slussen under den planerade ombyggnationen av denna och bidra till att utveckla 

Södra Sickla i enlighet med den fördjupade översiktsplanen för Sickla som numera är 

inarbetad i Nacka kommuns översiktsplan Hållbar framtid i Nacka (2012).  

Eftersom satsningen ska vara till nytta under tiden då Slussens byggs om ställs tidsmässigt 

höga krav. Målsättningen är att spårtrafiken ska vara i bruk första kvartalet 2015.  En 

förutsättning för detta är en forcerad planerings- och byggprocess. För att kunna påbörja 

planarbetet omgående behöver denna startpromemoria antas innan landstingets 

trafiknämnd beslutar om ett genomförande i mars 2013. 

Området för Tvärbanans sträckning genom Sickla berörs av flera pågående projekt och 

planprocesser som måste beaktas i det nya stadsbyggnadsprojektet, för att uppnå en 

sammanhängande och fungerande stadsdel. Projektet kommer också att påverka 

användningen av ett antal privatägda fastigheter.  

Nacka kommun avser teckna ett genomförandeavtal med SL som ska reglera parternas 

ansvar för kostnader och utförande under planerings- och genomförandefaserna.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 4 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2013 

Startpromemoria  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 4 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Stefan Saläng (FP) 

och Hans Peters (C), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med följande tillägg. 

 

”Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att lämna förslag till 

stadsutvecklingsutskottet på hur förhandlingarna med landstinget/SL och andra 

intressenter ska föras om ekonomi, kostnadsfördelning etc.” 

 

Majvie Swärd yrkade följande. 

 

”Socialdemokraterna yrkar att planeringsförutsättningarna bör ändras så att Tvärbanans 

läge vid Sickla Station och vid passagen under Sickla Industriväg placeras så långt söderut 

att det blir möjligt att bygga om Saltsjöbanan till dubbelspår, även med den banbredd som 

krävs vid sk fullbreddståg.” 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nackalistan håller med vissa delar av den protokollsanteckning som gjordes av 

Socialdemokraterna i stadsutvecklingsutskottet: ”Socialdemokraterna yrkar att 

planeringsförutsättningarna bör ändras så att Tvärbanans läge vid Sickla station och vid 

passagen under Sickla Industriväg placeras så långt söderut att det blir möjligt att bygga om 

Saltsjöbanan till dubbelspår, även med den banbredd som krävs vid s.k. fullbreddståg.” 

Med reservation för att det kanske inte är nödvändigt med dubbelspår längs hela 

Saltsjöbanan utan mer på vissa strategiska ställen för att åstadkomma minimum 10-

minuterstrafik kan en breddning vara viktig med sikte på dagens och framtidens förbättrade 

kollektivtrafik. I övrigt är det positivt med anslutningen. Det är viktigt att SL står för sina 

kostnader och inte försöker att vältra över utgifter på kommunen som landstinget ska 
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betala. Därför krävs mesta möjliga öppenhet angående kostnadsfördelning och till vilka 

projekt kostnaderna hänför sig till.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet välkomnar att en första förlängning av tvärbanan äntligen kommer till stånd. 

Sträckningen kanske inte är den optimala enligt vår bedömning men, utifrån den tidsaspekt 

vi har att beakta i och med Slussens kommande ombyggnad är vi ändå glada över beslutet. 

Vi anser dock att det vid den kommande planeringen bör förtydligas att man vid 

dragningen av Tvärbanan inte förhindrar framtida dubbelspår för Saltsjöbanan även med 

fullbreddståg, enligt vår protokollsanteckning i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2013-01-

23.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har ända sedan tvärbanan byggdes varit mycket kritiska - och förvånade – 

till att tvärbanan slutade tvärt på en parkering i Hammarby sjöstad i stället för att dras 

ytterligare en kilometer och anslutas till kollektivtrafiken till Nacka/Värmdö. En sådan 

bristfällig infrastrukturplanering har varit tjänstefel både av ansvariga politiker och 

tjänstemän. 

Nu ska tvärbanan äntligen byggas klart och anslutas till kollektivtrafiken österut. Tyvärr har 

den bristfälliga planeringen gjort att det nu har byggts nya byggnader i vägen för en 

naturlig, rak bana. Nu tvingas man bygga den sista biten av tvärbana i en s-kurva med två 

besvärliga, effektivitetssänkande 90 graders böjar i en kraftig uppförsbacke. 

Om man nu ska bygga klart tvärbanan är det viktigt att tidigare misstag inte upprepas. Dvs. 

att man noggrant tänker igenom och planerar så att tvärbanans förlängning kan integreras 

på ett effektivt och miljövänligt sätt med kommande T-bana och modernisering av 

Saltsjöbanan. Därför måste man ha en genomtänkt stadsplanering för området så att 

stationer, tunnelbaneuppgångar, etc. placeras på ett - ur kollektivtrafikantsynpunkt - 

maximalt effektivt sätt.” 

 

Majvie Swärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 

 

”Socialdemokraterna anser att det är viktigt att man i planarbetet har med förutsättningar 

för dubbelspår, även med den banbredd som krävs vid sk fullbreddståg. Det finns i 

dagsläget en osäkerhet ang Saltsjöbanans framtida utveckling. Det slutliga valet mellan tåg- 

och spårvagnsstandard är ännu inte gjort. Det kan inte uteslutas att SL i framtiden önskar 

återgå till sk fullbreddståg av kapacitetsskäl.” 
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Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Från Folkpartiets sida välkomnar vi Trafiknämndens beslut i oktober 2012 att utreda en 

förlängning av Tvärbanan till Nacka. Det är därför självklart att Nacka kommun ska 

prioritera och på alla sätt underlätta ett genomförande av projektet, som gör 

kollektivtrafiken mer attraktiv med fler resealternativ och dessutom avlastar Slussen under 

den fleråriga ombyggnadstiden.  

I det fortsatta arbetet anser vi alternativet med en genare dragning av Tvärbanan intill 

Nobelberget bör studeras ytterligare.  

Vi är införstådda med att kommunen bekostar detaljplanarbetet och tar ansvar för 

nödvändig markåtkomst. I den mån trafikhuvudmannen har andra förväntningar på 

medfinansiering, måste alla de fastighetsägare i området som har ekonomiska nytta av 

projektet involveras.” 

 

- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2012/640-214 

Startpromemoria för detaljplaneprogram för 

Planiaområdet på västra Sicklaön 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att ändra namnet till Planiaområdet. 

 

Ärende 

Planprogrammet ska klargöra vilken bebyggelseutveckling som ska ske och ange riktlinjer 

inför kommande detaljplaneetapper. Programmets syfte är även att förankra förslaget hos 

sakägare, intresseorganisationer och berörda myndigheter i ett tidigt skede.  

 

Nacka kommuns översiktsplan ”Hållbar framtid i Nacka” innehåller strategin” En tätare 

och mer blandad stad på västra Sicklaön”. Området ligger centralt på västra Sicklaön, har 

bra kommunikationer och är attraktivt. Det är därför väl lämpat för förtätning.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 6 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 9 januari 2013 

Startpromemoria 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 6 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD) 

och Hans Peters (C), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med följande tillägg.  

 

”Kommunstyrelsen beslutar att ändra namnet till Planiaområdet.”  

 

Rolf Wasteson (V) yrkade som tillägg att en eventuell igenläggning av Järlaleden skulle 

belysas i detaljplaneprogrammet. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet är positivt till att området planeras för byggande av bostäder. Samtidigt är 

väg- och trafikfrågorna viktiga. Vänsterpartiet har i årtionden velat att Planiavägen ansluts 

till Värmdövägen. Saltsjöbanans barriäreffekt måste på olika sätt motverkas. Samtidigt så är 

det inte rimligt att ha två stora vägar parallellt med varandra som nu. Därför bör Järlaledens 

vara eller icke vara behandlas i programarbetet. Även om frågan om en igenläggning av 

Järlaleden kanske inte kan hanteras enbart i detta program och efterföljande plan så bör 

detta alternativ belysas här. Det ger underlag för en vidare behandling av det i samband 

med planeringen av Nacka centrum och helheten ”Nacka stad”.” 

 

Sidney Holm (MP) instämde i Vänsterpartiets reservation. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande. 

 
”Planen målar upp en spännande möjlighet till utveckling i området runt Planiavägen. 
Centerpartiet ser positivt på nya bostäder och stadskvarter i området och att den gröna yta 
som finns söder om Värmdövägen görs mer attraktiv. Man bör titta på framtida 
möjligheter att flytta Järlaleden så att ett parkstråk kan öppnas ner mot Kyrkviken. Med 
tanke på den höga graden hårdgjord yta i Sickla Köpkvarter skulle detta område passa väl 
för att använda en ganska hög grönytefaktor för att målstyra exploateringen. 
  
Centerpartiet är tveksamma till om berget i nordväst av programområdet är lämpligt för 
bostäder. Det skulle kräva stora sprängningsarbeten att skapa en tillfart till höjden, då 
tillfarten från Finntorpssidan är blockerad av hus och övriga sidor är mycket branta. 
Vi vill framhäva majoritetsprogrammets skrivningar om att undvika att bygga på naturmark 
och Översiktsplanens skrivningar om att förvalta och utveckla den gröna och blå 
strukturen. Programprocessen och miljöbedömningarna i programhandlingar får ligga till 
grund för vår fortsatta bedömning i denna del. 
 

Det är sedan tidigare känt att det finns problem med reningen av dagvatten i området pga 

stora hårdgjorda ytor. Vid kommande utbyggnader av bostäder och verksamheter i 

området kommer dessa ytor att öka ytterligare. Därför bör den dagvattenutredning som ska 

göras även titta på möjligheter att avleda dagvattnet till saltsjön.” 
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Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Folkpartiet är i grunden positiv till det föreslagna planprogrammet som, enligt vår mening, 

helt ligger i linje med den nyligen antagna översiktplanen med inriktningen att åstadkomma 

en tätare och mer blandad stad på Västra Sicklaön. Namnändringen speglar planprogramets 

bärande idé, nämligen att förnya och förtäta bebyggelsen kring Planiavägen, som dessutom 

ges en ny trafikuppgift genom att förbindas med Värmdövägen. 

 

Bland de frågor som tidigt bör prövas i programarbetet arbetet ingår: 

1) Avgränsningen av planområdet: ska det kuperade och svårt bullerutsatta 

Finntorpsberget och befintliga Svindersviksskolan ingå i planområdet? 

2) Dagvattenfrågan: redan existerande dagvattenproblem i området,  talar för en mer 

radikal lösning genom dagvattenavledning med Saltsjön som recipient i stället för 

Järlasjön. 

3) Akuta problem (förskolekapacitet, bollplan och KKV-fastighetens framtida 

funktion) i anslutning till Sickla skola talar för att arbetet med detaljplan för 

skolområdet vid Sickla startar omgående och drivas parallellt med programarbetet? 

 

4) Trafikutredning som belyser Järlaledens framtida roll i det lokala trafiksystemet.” 

 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 

 

”Nu börjar arbetet med en förtätning av Sickla området genom ett start PM för 

Planiaområdet. Det är viktigt att behovet av gruppbostäder och särskilt boende för äldre 

beaktas. Vi vet att det behövs ett äldreboende på Sickla ön 2025 och det är kanske inte 

inom Plania området men då måste det behovet beaktas i framtida start PM. 

Gruppbostäder kan lätt integreras i annan bebyggelse men särskilt boende kräver ett stort 

markområde och måste därför finnas med i ett tidigt planeringsskede.” 

 

Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande.  

 

”Av handlingarna framgår att det planeras för en bollplan/multifunktionsplan i området. 

Det har tidigare funnits en fotbollsplan, 11-mannaplan, men i samband med visst 

förändringsarbete är denna plan i dagsläget en 7-mannaplan.  Det är angeläget med en 11-

mannaplan i området och vi vill därför att en sådan planeras in.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nackalistan anser att en ökad bebyggelse i västra Sickla ska ske med varsam hand och 

enligt de miljöintentioner som är beslutade om i översiktsplanen. Vi motsätter oss en 

kommande exploatering av Nacka, som förväntas ge ca 40.000 nya invånare inom 20 år. 

Planiaområdet är en liten men viktig del av Västra Sicklaön. NL instämmer i Centerpartiets 
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syn att sprängning av bergsområdet med tillfartsvägar inte är optimalt. Även i detta område 

finns natur- och parkmark värd att bevara för att bevara områdets själ. Vattenfrågan är en 

annan viktig fråga som tidigare har varit problematisk och tanken att leda vattnet till havet 

istället för ut i Kyrkviken kan vara ett förslag värt att utreda. I övrigt så kan inte nog 

betonas att med fler tättbebyggda områden i Nacka behövs ännu fler idrotts- rekreations- 

och fritidsanläggningar. Av den anläggningen ansluter sig Nackalistan till 

Socialdemokraternas protokollsanteckning: ”Av handlingarna framgår att det planeras för 

en bollplan/multifunktionsplan i området. Det har tidigare funnits en fotbollsplan, 11-

mannaplan, men i samband med visst förändringsarbete är denna plan i dagsläget en 7-

mannaplan. Det är angeläget med en 11-mannaplan i området och vi vill därför att en sådan 

planeras in.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande. 

 

”Det är idag två stora vägar för biltrafik som skär igenom programområdet och Miljöpartiet 

anser att det i framtiden med utbyggd kollektivtrafik räcker med en. Vi vill att den del av 

Järlaleden som ligger inom programområdet tas bort och att Planiavägen ansluts direkt till 

Värmdövägen vid Nacka station. Vid Kyrkviken vill vi skapa en centralt belägen grön 

mötesplats, Kyrkviksparken. Parken skulle med vackert utformade dammar ner mot 

Kyrkviken även fungera som en naturlig reningsanläggning för dagvattnet från det hårt 

belastade Sicklaområdet. Miljöpartiet är inte ensamt om att vilja ”lyfta bort” Järlaleden ur 

planområdet och vill därför extra betona vikten av att Järlaledens framtid finns med i det 

fortsatta planarbetet.”  

 

- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2010/502-214 

Antagande av detaljplaneprogram och ingående av 

ramavtal för Morningside Marina 
Fastigheten Erstavik 25:38 m fl  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar detaljplaneprogrammet och beslutar att kommunen ska ingå 

föreslaget ramavtal med Duvnäs Fastighets AB. 

  

Ärende 

Programmet syftar till att belysa möjligheten att uppföra 4-5 små flerbostadshus med 

sammanlagt ungefär 27 lägenheter. Flerbostadshusen planeras innehålla lokaler för flera av 

de verksamheter som idag finns på platsen. 

 

Programområdet ligger på södra sidan av Duvnäsviken, ca 800 m öster om Saltsjö-Duvnäs 

station. Det omfattar fastigheten Erstavik 25:38, som ägs av Duvnäs Fastighets AB. 

Programområdet omfattar också Saltsjöbadsvägen samt ett område öster om Erstavik 

25:38. Fastigheten används idag dels av en marina, dels av ett antal företag med koppling 

till båtlivet samt en restaurang. Fastighetsägaren, Duvnäs Fastighets AB, önskar exploatera 

området med flerbostadshus. 

 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 15 februari 2012, § 50, att sända förslag 

till detaljplaneprogram på remiss och samråd. Programsamrådet pågick under tiden 12 mars 

– 14 maj 2012. Synpunkter från remissinstanserna rörde främst trafikbuller, framtida 

havsnivå, närhet till service och kollektivtrafik, trafiklösning, landskapsbilden, samt 

pågående marin verksamhet. De vanligast förekommande synpunkterna från de boende 

rörde programförslagets omfattning och påverkan på landskapsbilden. 

 

Programsamrådet har föranlett att ett nytt och förändrat förslag har tagits fram till det 

reviderade programmet. Exploateringens storlek har minskat genom att tre av de fem 

föreslagna husen har sänkts och antalet lägenheter har minskat något till ca 25. Vidare har 

programsamrådet tydligt visat att ett antal frågor är viktiga att utreda i det kommande 

planarbetet, till exempel trafikbuller, framtida havsnivå, översvämningsrisk, trafik, 

landskaps- och stadsbild och pågående marin verksamhet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 7 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 9 januari 2013 
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Samrådsredogörelse för program 

Programhandlingar 

Ramavtal 

Kartbilaga till ramavtal 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 7 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar detaljplaneprogrammet och beslutar att kommunen ska ingå 

föreslaget ramavtal med Duvnäs Fastighets AB. 

 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson (KD), yrkade, med instämmande av Lars Berglund (M) och Khashayar 

Farmanbar, bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Rolf Wasteson (V) och 

Sidney Holm (MP), att detaljplaneprogrammet avslås. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde Jan-Eric Janssons yrkande om bifall till stadsutvecklingsutskottets 

förslag mot Hans Peters avslagsyrkande och fann att kommunstyrelsens hade beslutat 

bifalla Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

Votering begärdes och verkställdes.  

 

Följande röstade för Jan-Eric Janssons yrkande om bifall. 

 

Eva Öhbom Ekdahl (M), Lars Berglund (M), Linda Norberg (M), Tobias Nässén (M), 

Ingegerd Thorngren (M), Mats Gerdau (M), Jan-Eric Jansson (KD), Majvie Swärd (S) och 

Khashayar Farmanbar (S). 

 

Följande röstade för Hans Peters yrkande om avslag. 

 

Stefan Saläng (FP), Hans Peters (C), Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson (V). 

 

Med 9 röster mot 4 beslutade kommunstyrelsen att avslå Hans Peters yrkande om avslag 

och beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande om bifall till 

stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Stefan Saläng reserverade sig mot beslutet. 

 

Hans Peters reserverade sig mot beslutet. 

 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet motsätter sig att bygga i Morningside Marina enligt planförslaget. Det finns 

ett flertal argument mot bygget, relativt få för. Det kommer att bli ett område med dyra 

bostäder utan rimlig kollektivtrafikförsörjning. Området är bullerstört och kommer att bli 

väldigt trångt inklämt mellan Saltsjöbadsvägen och vattnet som det skulle bli. Detta är inte 

ett bostadsområde som Nacka behöver.”  

 

Sidney Holm lät anteckna följande. 

 

”I det ursprungliga skissförslaget från ägaren till Morningside Marina fanns det 4-5 två 

våningar höga flerbostadshus jämte souterräng. Miljöpartiet uttryckte redan då en skepsis 

över att exploateringen skulle kunna bli ekonomiskt lönsam. Våra farhågor besannades när 

man sedan helt plötsligt ville bygga sjuvåningshus med hänvisning till den ekonomiska 

bärkraften i projektet. En del av de åtgärder som redovisas i programmet är bra och 

angelägna men skulle kunna motiveras även utan en exploatering. Cykelbana, allmänhetens 

tillgång till strandpromenad, miljösanering, översikt av verksamheternas miljöbelastning 

och krav på åtgärder av avlopp. Efter samrådsredogörelsen står det dock tämligen klart för 

alla och en var att exploateringen är direkt olämplig, trots det nya något förändrade 

förslaget.” 

 

Hans Peters lät anteckna följande. 

 

”Detaljplaneprogrammet för Morningside Marina är kontroversiellt då det innebär att mark 

som används för båthamn och varvsverksamhet, tas i anspråk för bostadsbebyggelse, samt 

att den planerade bebyggelsen avviker i stil och omfattning från omgivningen.  

 

Planen skulle innebära en del fördelar som tex förbättringar längs Saltsjöbadsvägen och 

ordnade av avloppsfrågan längs Duvnäsvikens södra strand. 
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Emellertid har väldigt många kritiska synpunkter inkommit från både närboende och 

boende på norra sidan om viken. Många anser att bebyggelsen inte passar in i området och 

skulle inverka menligt på den samlade miljön och karaktären.  

 

Vidare har flera remissinstanser haft kritiska synpunkter under remissomgången. Däribland 

kan nämnas SL som avstyrker pga de nya bostäderna kommer att bli störda av buller från 

Saltsjöbanans tåg. 

 

Centerpartiet har vägt fördelar mot nackdelar i detta planärende och har kommit fram till 

att planarbetet borde avbrytas. Därför yrkade vi avslag på miljö- och 

stadsbyggnadsnämndens förslag till detaljplaneprogram.” 

 

Mats Gerdau och Jan-Eric Jansson lät gemensamt anteckna följande. 

 

”Sedan de första idéerna på byggnationer vid Morningside Marina presenterades har 

projektet bantats och husen har blivit lägre. Vi ser flera fördelar med det förslag som nu 

presenteras: trafiksäkerheten på Saltsjöbadsvägen kan förbättras genom att en gång- och 

cykelbana anläggs, bullret från Saltsjöbanan kan dämpas genom nya bullerskärmar, 

kommunalt vatten och avlopp kan anläggas vilket ger en renare miljö och inte minst kan ett 

förorenat och avspärrat strandområde saneras och bli tillgängligt för allmänheten med 

promenadstråk utmed Duvnäsviken. Mot denna bakgrund är vi beredda att gå vidare med 

denna Start-PM. Vi vill också understryka att det är viktigt att de nya byggnaderna ges en 

utformning som smälter in i miljön och tillför ett positivt värde för området.” 

 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande.  

Bilaga 2 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Morningside Marina är inte ett optimalt byggprojekt i Nacka beroende på en rad faktorer. 

Till dem hör främst läget vid en smal strandremsa, nära en trafikerad väg och Saltsjöbanan. 

Andra faktorer är det främmande inslaget med relativt stora hus och frånvaron av 

omkringliggande parkmark för barn att vistas i nära husen och de närboendes negativa syn 

på exploateringen. SL:s negativa inställning gör att Nackalistan inte anser att projektet ska 

genomföras.” 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 46 Dnr KFKS 2010/319251 

Utbyggnadspromemoria för gång och cykelväg utmed 

Grustagsvägen, Älta 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att utbyggnad av gång- och cykelvägen utmed Grustagsvägen 

prövas i samband med budget för 2014 då en samlad prioritering av utbyggnad av gång- 

och cykelvägar i kommunen kan göras. 

 

Ärende 

Baserat på en överenskommelse mellan Nacka, Stockholm och Tyresö kommuner ska 

Nacka kommun nu bygga ut gång- och cykelväg utmed Grustagsvägen. Den planeras bli 

3,5 meter bred och ca 500 meter lång med belysning och gå parallellt med Grustagsvägen 

från verksamhetsområdet fram till nyligen utbyggd gång- och cykelbana vid korsningen 

med Töresjövägen. Kostnaden bedöms till ca 3,5 miljoner kr. Finansiering föreslås ske 

genom en utökning av budget med motsvarade belopp. Byggstart sker förhoppningsvis 

våren 2013. Den framtida utökade driftskostnaden för gång- och cykelvägen bedöms till ca 

7 500 kr/år. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 10 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2013 

Utbyggnadspromemoria 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 10 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemoria och ger exploateringsenheten i 

uppdrag att fortsätta genomförandet. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD) 

och Hans Peters (C), bifall till följande, utdelade förslag. 
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Utdragsbestyrkande 

 

”Kommunstyrelsen beslutar att utbyggnad av gång- och cykelvägen utmed Grustagsvägen 

prövas i samband med budget för 2014 då en samlad prioritering av utbyggnad av gång- 

och cykelvägar i kommunen kan göras.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Utbyggnaden av gång- och cykelvägen längs Grustagsvägen ingår som ett åtagande för 

Nacka kommun i den sk LÄSK-överenskommelsen om den nya trafikplatsen vid 

Hedvigslund. I samma överenskommelse ingick som ett åtagande från Stockholm stad en 

utbyggnad av gång- och cykelvägen längs Ältabergsvägen norra sida. Denna utbyggnad 

ännu inte kommit till stånd.  

 

Jag ifrågasätter därför om Nacka ska fullfölja sitt åtagande om gång- och cykelväg längs 

Grustagsvägen i ett läge där den betydligt mer angelägna utbyggnaden av gång- och 

cykelväg längs Ältabergsvägen drar ut på tiden. Den senare projektet är, enligt min mening, 

långt mer angeläget både för trafiksäkerheten för boende i det nya bostadsområdet Södra 

Hedvigslund och för fullföljande av det planerade, regionala cykelstråket genom Älta.” 

 

- - - - - 
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§ 47 Dnr KFKS 2012/696-214 

Inriktningsbeslut för programarbete för området runt 

Älta centrum samt ingående av avsiktsförklaring och 

programavtal 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner den redovisade inriktningen för programarbetet och beslutar 

att kommunen ska ingå avsiktsförklaring och programavtal med Wallenstam AB. 

Ärende 

I ärendet redovisas det förslag till vision för området som har tagits fram av kommunen i 

samarbete med Wallenstam. Visionen ska ligga till grund för det fortsatta arbetet med ett 

planprogram för arbetet. Projektet ska, när det är helt genomfört, bidra till att ha gjort Älta 

till en ännu bättre plats att bo och verka på ur ett antal aspekter. Arbetet föreslås inledas 

med parallella arkitektuppdrag innan planprogrammet tas fram. Kommunen har även 

tecknat två avtal med Wallenstam, som redovisas i ärendet, och som behöver godkännas av 

kommunstyrelsen för att träda i kraft. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 11 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 december 2012 

Avsiktsförklaring 

Programavtal 

Kartbilaga 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 11 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen godkänner den redovisade inriktningen för programarbetet och beslutar 

att kommunen ska ingå avsiktsförklaring och programavtal med Wallenstam AB. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD), 

Majvie Swärd (S), Sidney Holm (KD) och Rolf Wasteson (V), bifall till 

stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 

 

”Det är mycket bra att kommunen nu tar ett inriktningsbeslut för området kring Älta. Att 

det också ingår en avsiktsförklaring med Wallenstam är också angeläget för utvecklingen av 

Älta centrum. 

 

Och det kan inte nog understrykas hur viktigt det är vid planering av centra att inriktningen 

är en hållbar samhällsplanering. Det är något mer än att bara bygga bostäder i ett 

stadsbyggnadsprojekt. Samhällsplanering är att skapa ett långsiktigt hållbart samhälle där 

service finns på nära håll, dagligvaruhandel, skola, förskola, boende för äldre och 

möjligheter för fritidsverksamhet som en hall skulle innebära. Vi utgår nu ifrån att alla 

dessa behov från Ältabor prövas i programarbete så att det fortsatta planarbetet ger plats 

för de olika funktionerna som efterfrågas i ett levande centrum. 

Det är tråkigt att konstatera att kommunen inte förmått fullt ut att långsiktigt planera för 

det hållbara samhället i Älta. Det har fått den konsekvensen att en barack för att täcka det 

akuta behovet av barnomsorg måste byggas upp i området. Vår förhoppning var att det 

skulle kunna ha lösts genom att planarbetet kommit längre så att en förskola i ett fler 

familjehus inom kort hade kunnat förverkligas.” 

 

Majvie Swärd instämde för Socialdemokraterna i Kristdemokraternas protokollsanteckning.  

 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Folkpartiet stödjer helt det föreslagna inriktningsbeslutet som syftar till att utveckla 

området kring Älta centrum till en attraktiv och långsiktigt hållbar stadsdel med ett brett 

bostadsutbud, förbättrade förutsättningar för handel och service och fler mötesplatser för 

idrott och kultur. En viktig uppgift i det fortsatta programarbetet och kommande 

detaljplanering blir att möta de höga förväntningarna på inflytande och påverkan som finns 

bland många Ältabor, föreningar och företag.” 

 

- - - - - 
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§ 48 Dnr KFKS 2011/421-011 

Riktlinjer för hållbart byggande 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om de av miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

antagna riktlinjerna för hållbart byggande till protokollet. 

 

Ärende 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har tagit fram riktlinjer för hållbart byggande för att öka 

hållbarheten i stadsbyggnadsprojekten samt underlätta uppföljning av prioriterade 

hållbarhetsområden. Riktlinjerna är tänkta att användas i alla typer av stadsbyggnadsprojekt, 

dock inte i framtagandet av enkla planer. 

 

Riktlinjerna ska inte uppfattas som krav gentemot exploatören, utan fungera som en 

motivation och ett förtydligande av Nackas hållbarhetsambitioner. Grundtanken är att 

riktlinjerna ska vara ett stöd för både exploatören och kommunens tjänstemän när det 

gäller att få fram konkreta åtgärder för hållbart byggande. Riktlinjerna ersätter självklart inte 

lagstiftningen på området, utan är tänkt som ett komplement. 

 

Förslaget innebär en generell modell för hur arbetet med riktlinjer ska bedrivas. En mer 

detaljerad modell för användandet bör utvecklas när riktlinjerna prövats i ett antal olika 

stadsbyggnadsprojekt och kommunen fått kunskap kring vad som fungerar bäst. Det ska 

inledningsvis finnas utrymme för att anpassa användandet av riktlinjerna utifrån varje 

projekts förutsättningar.  

 

Riktlinjerna innehåller 12 målområden (t.ex. Hållbart resande, Effektiv mark- och 

resursanvändning). Till varje målområde finns en förslagslista på åtgärder/indikatorer som 

kan användas för att uppfylla målet. Det är viktigt att listan är flexibel, och att de åtgärder 

man väljer tas fram i dialog med exploatören. En viktig utgångspunkt är att exploatörens 

eget hållbarhetsarbete ska kunna kugga in i kommunens ambitioner.  

 

Utvecklingen på hållbarhetsområdet sker snabbt och listan med åtgärder/indikatorer ska 

ses som ett levande dokument som kan revideras vid behov.  

 

De åtgärder som kommunen och exploatören enas om följs sedan upp och redovisas i 

samband med beslut om samråd, antagande av exploateringsavtal och detaljplan samt i 

slutredovisningen av projektet. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 13 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 19 december 2012 

Bilaga Antagna riktlinjer för hållbart byggande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2013 § 13 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen om de av miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

antagna riktlinjerna för hållbart byggande till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

 ”Riktlinjerna är på det stora hela bra. En viktig aspekt är dock dåligt omhändertagen och 

det gäller den sociala hållbarheten. Nacka är en mycket segregerad kommun och alla krafter 

måste sättas in för att motverka det. De här riktlinjerna ger knappast något stöd för det. 

Vänsterpartiet skulle också vilja att den här typen av riktlinjer är mer tvingande, nu kan de 

lätt frångås när exploatören inte vill ställa upp på krav som ställs utifrån riktlinjerna.” 

 

- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2010/527-009 

Åtgärder med anledning av medborgarförslag om 

minoritetsspråk 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att komplettera kommunens information på webb och i 

broschyrer med information om minoritetslagstiftning och dess innebörd på svenska och 

finska. 

 

Kommunstyrelsen beslutar se över hur samråd med representanter från minoriteterna bör 

ske utifrån minoritetslagstiftningen. 

 

Ärende 

En utredning är genomförd utifrån ett inkommet medborgarförslag att Nacka kommun ska 

ansluta sig till förvaltningsområdet för finska. Minoritetslagstiftningen innebär att 

kommunen ska leva upp till ett grundskydd för de nationella minoriteterna men 

kommunen kan även frivilligt ansluta sig till att bli ett förvaltningsområde för ett eller flera 

minoritetsspråk.  

 

Då det finns osäkerhetsfaktorer kring att bli förvaltningsområde såsom behovsfrågan, 

statsbidraget, utträdesklausul, kraven på språkkompetensen hos handläggande personal 

samt att det inte finns forskningsresultat från nuvarande förvaltningsområden föreslås att 

kommunen inte ska ansöka om att ingå i förvaltningsområdet. Men för att leva upp till 

grundskyddet i lagstiftningen bör kommunen genomföra aktiviteter föreslagna i 

beslutsförslaget. Om kommunen får en samtalspartner i form av en finsk förening och kan 

ha en bra dialog med minoritetsrepresentanter kan vi gemensamt ta fram en behovsbild 

och göra prioriteringar. Frågan om anslutning till förvaltningsområde kan om behov finns 

återupptas till kommande år. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 14 januari 2013 § 12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 december 2012 § 312 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 262 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2012 

Utredning 9 februari 2012, Nacka som finskt förvaltningsområde 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 114 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Medborgarförslag den 5 oktober 2010 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2013 § 12 

Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet. 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 december 2012 § 312 

Ärendet överlämnades utan ställningstagande till kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 262 

Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 114 

Ärendet återremitterades till stadsledningskontoret för att behandlas i samband med Mål 

och Budget 2013-2015. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 mars 2012 § 78 

Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 februari 2012 § 48 

Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011§ 114 

Kommunstyrelsen uppdrog åt stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken 

servicenivå de som har finska som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig 

med detta färdigbehandlat. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen uppdra åt 

stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken servicenivå de som har finska 

som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig med detta färdigbehandlat. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), att kommunstyrelsen 

beslutar i enlighet med stadsledningskontorets förslag i punkt 1 och 2. 

 

”Kommunstyrelsen beslutar att komplettera kommunens information på webb och i 

broschyrer med information om minoritetslagstiftning och dess innebörd på svenska och 

finska. 

 

Kommunstyrelsen beslutar se över hur samråd med representanter från minoriteterna bör 

ske utifrån minoritetslagstiftningen.” 
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Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Rolf Wasteson (V) 

och Sidney Holm (MP), yrkade att kommunen ansluter sig till förvaltningsområdet för 

finska. 

Beslutsgång 

Med avslag på Jan-Eric Janssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau och Hans Peters lät gemensamt anteckna följande. 

 

”Det är angeläget att kommunen fullgör sina skyldigheter vad gäller samråd och 

information på minoritetsspråk. Vi ser dock risker för framtida kostnader att i dagsläget 

ansluta kommunen till förvaltningsområde för finska språket. I och med detta skulle 

kommunen ikläda sig ett ansvar för att erbjuda äldreomsorg och förskola på finska för de 

som så önskar, oavsett ekonomiska och andra förutsättningar för detta.”  

 

Rolf Wasteson lät anteckna följande. 

 

”Nacka har uppenbarligen inte lyckats ge minoritetsspråken de förutsättningar som lagen 

kräver. Det framgår av den rapport som tagits fram. Om Nacka ingår i förvaltingsområdet 

för finska språket ges bättre förutsättningar för att det blir en förändring. Därför yrkade vi 

att Nacka ansöker om deltagande. När nu detta inte blev beslutet så bör Nacka åtminstone 

utveckla ett samarbete med företrädare för den finskspråkiga minoriteten med syfte att 

Nacka ska kunna ta beslut om att ingå i förvaltningsområdet senast 1 april 2014.” 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Vid beredningen av ärendet har framkommit att Nacka kommun inte uppfyller 

grundskyddet i gällande minoritetslagstiftning. Från Folkpartiets sida vill vi – som en av 

flera åtgärder – att Nacka kommun ska ansluta sig till förvaltningsområdet för finska. En 

konsekvens av detta blir att kommunen erhåller statsbidrag för service som redan erbjuds 

men som kan förbättras.“ 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Att låta minoritetsspråken ta en större plats i Nacka är en positiv sak. Redan nu finns en 

grund i t ex den litteratur på bl. a. finska som finns på Nackas bibliotek. Med detta 

medborgarförslag skulle finskan få en starkare ställning och en språk- och kulturtradition få 

chans att utvecklas och leva kvar. Nackalistan stödjer medborgarförslaget.” 
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Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 

 

”Kommunen startar en utredning med anledning av ett medborgarförslag från det som nu 

är ledningen för SvenskFinska föreningen i Nacka. Den egna utredningen visar att man 

lever inte upp till ens den grundläggande lagstiftningens krav. 

 

Det finns ingen information om de nationella minoriteterna och deras rättigheter. Inte 

heller finns något samråd med gruppen som ger möjlighet till det inflyttande i frågor som 

berör dem som beskrivs i lagstiftningen. Gällande äldreomsorgen så fanns det goda 

möjligheter för omsorg på finska. Inom förskoleområdet finns det finsktalande 

förskolepersonal. Enligt ett krav som finns när Nacka ingår i ett förvaltningsområde ska det 

finnas möjlighet till att ha myndighetskontakter på Finska. 

 

 ”Det är inte godtagbart att Nacka kommun inte lever upp till grundskyddet” konstaterar 

tjänsteskrivelsen. 

 

Då beslutar en majoritet att ”se över hur samråd kan ske med minoriteterna” och hur man 

kan komplettera kommunens information på finska. 

 

Och en majoritet säger Nej till ett stadsbidrag på 1320 000 beslutat av alliansregerringen för 

att genomföra de förbättringar som kommunen själv erkänner sig inte leva upp till. 

Orsaken är enligt en majoritet att det finns risker för framtida kostnader och ett ansvar som 

man inte vill ta. 

 

Kristdemokraterna menar att ett bidrag år ett, på över miljonen ger förutsättningar för att 

organisera och rigga befintliga resurser som finsktalande är i kommunen på ett sätt som gör 

att minoritetslagstiftningen krav kan uppfyllas. Nackas modell för omsorg och service med 

stor valfrihet ställer inte finsktalande utanför och kan förenas med ett krav på 

minoritetsskydd.” 

 

- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2013/33-050 

Vägval för IT 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att en upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad utrustning ska 

genomföras med inriktning att nya avtal ska finnas från och med våren 2015. 

  

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningskontoret att återkomma med djupare analys av 

hur avtalet om systemdrift fungerar, där erfarenheter från kommunens olika delar 

(stadshusets administration, skolor, bibliotek, fritidsgårdar etc) inhämtas.   

  

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningskontoret att återkomma med förstudier i 

september 2013. I samband med detta ska också prövas om det är möjligt och fördelaktigt 

att ha olika avtal med olika delar av kommunens verksamhet samt konsekvenserna av att de 

skolor som så önskar själva ska kunna ansvara för systemdriften.  

 

Ärende 

Kommunen har idag två avtal gällande IT-drift – ett för drift av system och ett för den 

hårdvara som används (datorer, skrivare med mer). Avtalen är på fem år och löper ut under 

våren 2015. Det finns möjlighet att förlänga båda avtalen ytterligare två plus två år. Om 

avtalen inte ska förlängas måste arbetet med en ny upphandling inledas nu. Arbetsutskottet 

menar att nuvarande avtal gällande hårdvara inte är anpassat efter de behov som finns och 

det är inte tillräckligt flexibelt. Därför bör en upphandling ske inom detta område. Avtalet 

gällande systemdrift är bättre anpassat och fungerar väl. Samtidigt sker en stor teknisk 

utveckling vad gäller drift av system för närvarande. En upphandling inom detta område 

kan avvakta, och inriktningen är att förlänga gällande avtal två år efter maj 2015. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 6 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 januari 2013 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 6 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen beslutar att en upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad utrustning ska 

genomföras med inriktning att nya avtal ska finnas från och med våren 2015. 

  



 61 (69) 
 11 februari 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningskontoret att återkomma med djupare analys av 

hur avtalet om systemdrift fungerar, där erfarenheter från kommunens olika delar 

(stadshusets administration, skolor, bibliotek, fritidsgårdar etc) inhämtas.   

  

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningskontoret att återkomma med förstudier i 

september 2013. I samband med detta ska också prövas om det är möjligt och fördelaktigt 

att ha olika avtal med olika delar av kommunens verksamhet samt konsekvenserna av att de 

skolor som så önskar själva ska kunna ansvara för systemdriften.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det är bra att nu förutsättningarna för IT-avtalen avseende skolan kan separatbehandlas. 

Vänsterpartiet var kritiska till avtalet som tecknades  2009, då med hänvisning till de 

problem som skolorna i Stockholms stad fått efter motsvarande upphandling i staden. Det 

är självklart att skolornas förutsättningar är mycket annorlunda från de för en 

kontorsarbetsplats, både vad gäller krav på flexibilitet och kostnader. Erfarenheterna från 

skolorna från de snart tre år avtalet gällt är inte goda. Det gäller både den servicenivå som 

skolorna upplevt och de kostnader som de fått. Uppenbarligen har ingen, varken på SLK 

eller i skolorna insett vilka kostnader som avtalet skulle medföra för skolorna. Det har 

inneburit allvarliga problem som lett till konsekvenser även för utbildningen i ett vidare 

perspektiv.  

I beslutsunderlaget nämns också möjligheten att skolorna själva skulle kunna hantera 

datorer, programvara och lokala nätverk själva. Kanske kan en stor skola som Nacka 

gymnasium klara det men risken är annars uppenbar att det inte kommer att kunna 

hanteras på ett professionellt och ändamålsenligt på skolan. Särskilt stor är också risken att 

det kommer att bli ytterligare en arbetsuppgift som hamnar på någon eller några 

intresserade lärare, något som skulle vara alltför sårbart.” 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 51 Dnr KFKS 2013/24-001 

Medverkan i regional inköpscentral 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska medverka i den regionala inköpscentralen i 

Stockholms län i enlighet med föreliggande förslag till avtal. 

 

Ärende 

Kommunen har i samverkan med Täby och Vaxholms kommun drivit frågan att utveckla 

en gemensam funktion för upphandling. Våren 2010 fanns ett förslag om att bilda ett 

kommunalförbund. Det förslaget drogs tillbaka då det fanns oklarheter kring det. 

Diskussioner har därefter förts med SKL Kommentus att bilda en regional inköpscentral. 

En inköpscentral kan på uppdrag av minst två kommuner genomföra upphandlingar som 

kommunerna sedan kan avropa ifrån. Inriktningen är att så många kommuner som möjligt 

ska vara med i den regionala inköpscentralen. Nacka, Täby och Vaxholm är med och 

startar den tillsammans med SKL Kommentus. Genom inköpscentralen kan kommunen 

göra upphandlingar i samverkan med andra kommuner. För uppstart av verksamheterna 

kommer de tre kommunerna och Kommentus tillsammans att gå in med ett startkapital. 

Nacka tillskjuter 575 tkr som läggs som ett underskott på inköpsenheten. Beloppet 

kommer att återfås under de kommande fem åren när inköpscentralen går med vinst. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 7 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 januari 2013 

Bilaga, förslag till samverkansavtal 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 7 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska medverka i den regionala inköpscentralen i 

Stockholms län i enlighet med föreliggande förslag till avtal. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 52 Dnr KFKS 2013/47-001 

Kommunstyrelsens uppföljningsplan 2013 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om hur uppföljning av nämndernas verksamhet 

kommer att genomföras. 

  

Kommunstyrelsen fastställer uppföljningsplanen för 2013 med den kompletteringen att 

uppföljningen av de övergripande målen fokuseras på målet om effektiv resursanvändning.  

 

Ärende 

Kommunstyrelsen kommer att följa upp nämndernas verksamhet som en del i 

kommunstyrelsens uppdrag att leda, samordna och följa upp. Uppföljningar kommer att 

göras av nämndernas bidrag till de övergripande målen och hur de arbetar med intern 

kontroll. Uppföljning kommer också att göras inom vissa förutbestämda områden samt på 

förekommen anledning. Resultatet av uppföljningar kommer att vara fokuserade på 

analyser, goda exempel samt förbättringsområden.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 8 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 januari 2013 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 8 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen om hur uppföljning av nämndernas verksamhet 

kommer att genomföras. 

Kommunstyrelsen fastställer uppföljningsplanen för 2013 med den kompletteringen att 

uppföljningen av de övergripande målen fokuseras på målet om effektiv resursanvändning.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 53 Dnr KFKS 2012/577-001 

Plan för utvecklingsarbete kring ledning och styrning för 

öppenhet och mångfald 

Beslut 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom stadsdirektörens plan för utvecklingsarbete kring led-

ning och styrning för öppenhet och mångfald. 

 

Ärende 

Nacka kommun har under 2012 arbetat fram en promemoria om hur det är tänkt att 

kommunen ska styras och ledas, och som visar att karta och verklighet inte alltid stämmer 

överens. Baserat på promemorian fick stadsdirektören i november 2012 ett uppdrag från 

kommunstyrelsen att ta fram en plan för att få karta och verklighet att gå ihop. Den planen 

är nu framtagen och redovisas för kommunstyrelsen inför att utvecklingsarbetet sätter 

igång fullt ut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 9 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 januari 2013 

Bilaga, plan för utvecklingsarbete kring ledning och styrning för öppenhet och mångfald 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 9 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom stadsdirektörens plan för utvecklingsarbete kring led-

ning och styrning för öppenhet och mångfald. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Rolf Wasteson (V) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge varit kritisk till Nackas modell för ledning och styrning. Modellen 

utgår från den moderatledda majoritetens idéer så som de uttrycks i majoritetsprogrammet. 

Det bygger på konkurrensutsättning, kundvalssystem och tanken att privata anordnare ska 

bedriva en så stor del av den skattefinansierade välfärdsverksamheten som möjligt. Trots 

att modellen tillämpats i ganska många år så finns fortfarande stora brister i dess 

efterlevnad. Det kan i sig bero på att modellen är för fyrkantig för att i alla lägen vara 

tillämpbar. Det utvecklingsarbete som föreliggande ärende avser handlar just om att rätta 

till brister i tillämpning av modellen. Vänsterpartiet avvisar inte alla delar av planen men 

eftersom vi inte står bakom grunden för den så kan vi inte heller tillstyrka att den här 

planen godkänns.” 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Att något behöver göras för att förbättra den ibland negativa kultur som finns inom 

Nacka kommun och som är ett politiskt ansvar är uppenbart. Därför stödjer Nackalistan 

detta initiativ och hoppas att det inte blir en skrivbordsprodukt som saknar verkan. 

Kopplat till detta nya grepp behövs det hanteras sådana negativa saker som invånare ibland 

möter, att de t.ex. inte får svar på sina brev, mail eller telefonkontakt från ansvarig 

tjänsteman. Något som är lagreglerat inom offentlig verksamhet och alltid borde fungera. 

Likaså det som tidigare och alltför många gånger har varit på tapeten, 

offentlighetsprincipen. Alla anställda ska känna till lagen och chefer har ett särskilt ansvar 

för detta. Ingen ska behöva vara rädd för att yttra sin åsikt i Nacka. Med detta medskick 

hoppas Nackalistan på att läget och kulturen får ett lyft för Nackas alla anställda och inte 

minst, för deras uppdragsgivare, kommuninvånarna.” 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 54 Dnr KFKS 2012/578 

Användning av kommunvapnet på hemsida 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår ansökan från Nacka hembygdsgille om att få använda Nacka 

kommuns vapen på hembygdsgillets hemsida. 

 

Ärende 

Nacka hembygdsgille har ansökt om att få använda kommunvapnet på sin hemsida. 

Arbetsutskottet förslår att kommunstyrelsen avslår ansökan då en sådan användning skulle 

få effekter som kommunen inte avsett med bestämmelsen om att föreningar kan få tillstånd 

att använda kommunvapnet.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 11 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 januari 2013 

Bilaga, tjänsteanteckning med ansökan 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen avslå ansökan från Nacka 

hembygdsgille om att få använda Nacka kommuns vapen på hembygdsgillets hemsida. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 

 

”Kvarnhjulet, Nackas vapen, är främst en symbol för kommunen som organisation men 

också för kommunen som territorium. Det är roligt att föreningar vill förknippas med 

Nacka men vi ser samtidigt en risk med att extern användning av kommunvapnet kan ge 

ger en officiell status åt en förening och att det ger intryck av att vara en del av kommunen 

som organisation.”  

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 55 Dnr KFKS 2012/64-109 

Kommunens försäkringar 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

För 2013 har stadsledningskontoret lämnat följande information om kommunens 

försäkringar . SRF, Stockholmsregionens Försäkrings AB, är det försäkringsbolag som ägs 

gemensamt av 20 kommuner i Stockholmsområdet, varav Nacka en av delägarna. SRF 

försäkrar medlemskommunerna och flera kommunägda bolag, bostadsbolag, hamnbolag 

mm. I och med att det är ett helägt bolag får försäkring direkttecknas hos SRF utan 

föregående upphandling. 

 

Vad avser premier för kommunförsäkring, olycksfallsförsäkring, tjänstereseförsäkring, 

fordonsförsäkring och saneringsförsäkring minskar kommunens kostnader 2013.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 12 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 december 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2013 § 12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 56 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ordförande och ledamot (C) i det lokala rådet 

Trygg & Säker i Älta för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs Elin Hernstedt, Ligustervägen 71, 138 39 ÄLTA. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2013 § 28 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 57 

Övriga frågor 
 

Christina Ståldal (NL) vill ha en lägesrapport i ärendet HAMN till nästa 

kommunstyrelsesammanträde den 25 mars. 

 

Ordföranden informerade om att kulturnämnden är ansvarig för HAMN sedan årsskiftet 

men meddelade att kommunstyrelsen kommer att informeras i ärendet.  

 

- - - - - 

 


